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§1

Genomförande av sammanträdet

Sammanfattning
Med anledning av situationen med spridning av coronavirus, Covid-19, rekommenderar 
Folkhälsomyndigheten och Regeringen att åtgärder för att reducera smittspridning vidtas.

Enligt Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i Ånge kommun kap 2.5: Styrelsen 
och nämnderna får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande 
på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid 
och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. Lokalen 
ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av sammanträdeshandlingar, bild eller 
ljud

Beslut
Utbildningsnämnden godkänner att mötet genomförs digitalt på distans.

Paragrafen är justerad
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§2

Kontroll av jäv eller intressekonflikt (UTB 21/5)

Sammanfattning
Ordförande ställer frågan om någon närvarande ska lämna jäv eller intressekonflikt under 
mötet.

Kommunstyrelse och nämnder har som rutin att inleda samtliga möten med en kontrollfråga 
om jäv inför mötet.

Jäv enligt Kommunallagen 6 kap, 28 - 30§:

En förtroendevald eller en anställd som är jävig i ett ärende hos en nämnd får inte delta eller 
närvara vid handläggningen av ärendet, men får vidta åtgärder som inte någon annan kan 
vidta utan att det blir förseningar.

Som förtroendevald eller anställd hos kommunen eller landstinget är jag jävig om 

 saken angår mig själv eller min make, sambo, förälder, barn eller syskon eller någon 
annan närstående eller om ärendets utgång kan väntas medföra synnerlig nytta 
eller skada för mig själv eller någon närstående,

 jag eller någon närstående är ställföreträdare för den som saken angår eller för 
någon som kan vänta synnerlig nytta eller skada av ärendets utgång,

 ärendet rör tillsyn över sådan kommunal verksamhet som jag själv är knuten till,
 jag har fört talan som ombud eller mot ersättning hjälpt någon i saken, eller
 det i övrigt finns någon särskild omständighet som är ägnad att rubba förtroendet 

till min opartiskhet i ärendet.

Om jag känner till något som kan antas göra att jag är jävig, ska jag självmant ge det till 
känna.

Beslut
Ingen anmäler jäv eller intressekonflikt.

Paragrafen är justerad
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§3

Uppföljning av utbildningsnämndens ekonomi (UTB 21/6)

Sammanfattning
Uppföljning av nämndens ekonomi.

Ekonomichef Catharina Norberg redogör för kommunens ekonomi

Bokslutsarbete 2020 pågår. Resultat 2020 kommer att kunna återställa 2019 års negativa 
resultat. Negativa resultat ska återställas inom 3 år enligt lag.

Kommunstyrelsen har definierat vad som ingår i koncernen Ånge kommun, det vill säga 
kommunen och bolagen Ånge Fastighets och Industri AB och Ånge Energi AB.

Kostanden för Covid-19 pandemin för 2020 är ca 20 miljoner kr. Ca hälften är 
personalkostnader och resten är skyddsmaterial till personal i första hand. Det finns 
möjlighet att söka ersättning från staten, sökt ersättning till och med juli 2020 är 7,5 miljoner 
kr, beslut om utbetalning är 6.9 miljoner kr. Ansökan för perioden augusti - november är 
gjord, inget beslut ännu.

Redovisning av utbildningsnämndens ekonomi

Nämnden tar del av utfall för verksamheterna i januari.

Prognos för utfall 2021 är enligt budget.

Beslut
Godkänna redovisning av utbildningsnämndens ekonomi.

Paragrafen är justerad
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§4

Bidrag, friskola 2021 – Grundskola- Broarps skola (UTB 21/22)

Sammanfattning
Ånge kommun har utifrån skollagen 10 kap 37 § att besluta om bidrag för fristående 
huvudmän.

Belopp ska fastställas för elever som 2021 går enskild grundskola vid Broarps skola, 
Skönbergsvägen 43, 575 39 Eksjö.

Beslut
Enligt skollagen 10 kap 37 § fastställer Utbildningsnämnden bidragsbeloppet 2021 per 
elev/år till 109 756 kronor för enskild grundskoleverksamhet vid Broarps skola.

Expedieras till 
Broarps skola

Paragrafen är justerad
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§5

Bidrag friskola 2021 – Plusgymnasiet AB, Stockholm (UTB 21/20)

Sammanfattning
Ånge kommun har utifrån skollagen 16 kap 52 § att besluta om bidrag för fristående 
huvudmän.

Belopp ska fastställas för elever som 2021 går, HV- hud programmet vid Drottning Blankas 
gymnasieskola i Sundsvall, Plusgymnasiet AB, Box 213, 101 24 Stockholm.

Bidragsbelopp till fristående huvudmän gymnasieskolan 2021

Ånge kommun ingår i gymnasiesamverkan med Sundsvall, Sollefteå, Kramfors, Härnösand, 
Timrå och Örnsköldsvik.

Riksprislistan tillämpas om:

 aktuellt gymnasieprogram inte finns i någon av samverkansområdets kommuner, 
eller 

 att friskolan är belägen utanför samverkansområdet och hemkommunen inte har 
programmet.

Beslut
Enligt skollagen 16 kap 52 § fastställer Utbildningsnämnden bidragsbeloppet 2021 per 
elev/år vid Drottning Blankas Gymnasieskola, Plusgymnasiet i Sundsvall, HV- hud 
programmet till Riksprislistans pris.

Expedieras till 
Plusgymnasiet AB

Paragrafen är justerad
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§6

Bidrag friskola 2021 – gymnasium – Realgymnasiet, Lärande i Sverige 
AB (UTB 21/21)

Sammanfattning
Ånge kommun har utifrån skollagen 16 kap 52 § att besluta om bidrag för fristående 
huvudmän.

Belopp ska fastställas för elever som 2021 går NBDJU-programmet vid Realgymnasiet i 
Sundsvall, Lärande i Sverige AB, Lindövägen 5 B, 602 28 Norrköping.

Ånge kommun ingår i gymnasiesamverkan med Sundsvall, Sollefteå, Kramfors, Härnösand, 
Timrå och Örnsköldsvik.

Riksprislistan tillämpas om:

 aktuellt gymnasieprogram inte finns i någon av samverkansområdets kommuner, 
eller 

 att friskolan är belägen utanför samverkansområdet och hemkommunen inte har 
programmet

Tidigare beslut för Realgymnasiet i Sundsvall, NBDJU (utbildningsnämnden 2020-12-17 § 
147) upphör, då utbildningen inte finns i samverkansområdet.

Beslut
Enligt skollagen 16 kap 52 § fastställer Utbildningsnämnden bidragsbeloppen 2021 per elev 
och år vid Realgymnasiet i Sundsvall, Lärande i Sverige AB för NB djur enligt Riksprislistans 
pris.

Expedieras till 
Lärande i Sverige AB

Paragrafen är justerad
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§7

Mål och prioriteringar, Budget 2021 (UTB 20/72)

Sammanfattning
Utbildningsnämnden beslutade i samband med beslut om budget för 2021 om att föreslå att 
en avgift för musikskolans elever införs. 

Förslag till införande av avgift har lämnats av musikskolechef Adam Falk.

Beslut
Införa terminsavgift i musikskolan på 350 kr per elev och ämne från och med höstterminen 
2021.

Uppföljning i nämnden sker 6 månader efter införandet.

Expedieras till 
Kommunstyrelsen

Beslutsunderlag
 Musikskolan Avgifter och budget, notering jan 2021

Paragrafen är justerad
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§8

Aktuell information i utbildningsnämnden (UTB 21/8)

Sammanfattning
Aktuell information från utbildningsnämndens verksamhet.

Skolchef Kent Ylvesson förmedlar information om antal barn i förskolan i Alby. Rektor Marie 
Nelhagen bjuds in till nästa nämnd för en närmare  beskrivning av verksamheten.

Rektorsbyte i Ljungaverk där nuvarande rektor återgår till undervisning när hennes 
förordnande tar slut. Rekrytering av ny rektor behöver göras.

Trygghetsarbete i skolorna, rektorerna önskar tätare uppföljning och dialog med 
beredningsgruppen och nämnden för att ge politikerna god insikt i trygghetsarbetet i 
skolorna. I dagsläget sker detta terminsvis. Läggs in i årsklockan.

En insändare till tidningen om att skicka förkylda barn till grundsärskolan har fått 
uppmärksamhet. Personalen bemöter i egen insändare. Insändarskribenten har också fått 
svar direkt från förvaltningen om de riktlinjer som gäller för sjuka barn.

Covid pandemin är i ett stabilare läge nu, men det finns konstaterade fall både bland elever 
och personal. Högstadierna har nu undervisning på plats igen. På gymnasienivå längtar både 
personal och elever tillbaka till undervisning på plats. 'Verksamheterna följer de 
rekommendationer som finns från myndigheterna.

Möjligheter till kompensation "skolmiljarden" finns, men hur undervisningen kan utformas 
är inte klart.

Skolverket har flyttat fram införande av nya kursplaner för grundskolan till 2022 till följd av 
pandemin.

Beslut
Tacka för informationen.

Komplettera årsklockans avstämningar om trygghetsarbete i skolan.

Beslutsunderlag
 Information - Alby förskola

Paragrafen är justerad
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§9

Organisationsförändring (UTB 21/19)

Sammanfattning
Förslag till genomförande av tre organisationsförändringar som påverkar 
utbildningsförvaltningens ledning och styrning.

ajournering 13.00 - 13.15

Organisationsförändring 1 – Förändring av rektorsorganisationen VUX/Gymnasiet

I takt med att vuxenutbildningen och Bobergsgymnasiet växer och ett ökat elevantal 
behöver ledningsfunktionen förändras och styrning tydliggöras. Karin Höglin, biträdande 
rektor VUX, föreslås bli rektor för VUX. Förändringen sker omgående efter beslut och tidigast 
efter att delegationsordning är förändrad. Från och med förändringen blir Karin Höglin direkt 
underställd skolchef. Karin genomgår för närvarande det statliga rektorsprogrammet. 
Förändringen samverkas med fackliga organisationer den 11 februari.

Organisationsförändring 2 – Tillförordnad rektor vid Fränstaskolan

Katrinne Bylund, rektor för Fränstaskolan, avslutar sitt uppdrag den 31 mars 2021. Johanna 
Fanberg, utvecklingsledare, går in som tf. rektor för Fränstaskolan fr.o.m. 1 april. I samband 
med att övergången sker kommer en rekryteringsprocess starta för ny rektor Fränsta fr.o.m. 
hösten 2021.

Förändringen innebär att förvaltningens kapacitet temporärt minskar betydligt då endast 
skolchef och 50% ekonom finns att tillgå under andra halvan av vårterminen. Prioriterat har 
varit att fortsätta behålla stabilitet i rektorsorganisationen. Förändringen är samverkad med 
fackliga organisationer 28 januari.

Organisationsförändring 3 – Påbörja rekrytering av förvaltningsfunktion

Ånge kommuns utbildningsförvaltning har under flera års tid varit underbemannade utifrån 
statligt och kommunalt ansvarsområde. I och med förändring av uppdrag och högre 
förväntningar på genomförande, utveckling, resultatanalys och strategisk planering, krävs ett 
organisationsträd som kan motsvara dessa förväntningar. Utbildningsförvaltningen bör 
bygga stödfunktioner som är hållbara och med fokusområden för bättre ledning och 
styrning. Uppdragens innehåll och karaktär behöver renodlas och på så sätt förtydligas för 
att kunna ta nästa steg.
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Förslaget är att utöka förvaltningen (2,5 tjänst) med ytterligare en tjänst för att möta dagens 
krav.

Utvecklingsledarens uppdrag innebär följande ansvarsområden:

Skolutveckling/verksamhetschef – SKA-arbete resultat och analys, VFU/MIUN-samordning, 
verksamhetschefs för centrala elevhälsan och EMI, inskrivning särskola. 

Rekrytering av IT-ansvarig/digitaliseringsstrateg för skolan/förskolans utvecklingsarbete. 
Uppdraget innebär följande ansvarsområden:

Digitalisering/IT, statsbidragskontroll, skolskjutsar, systemansvarig/GDPR, skolans e-tjänster, 
hemsidor, samordnare för skoladministratörer, skolpeng och tilläggsbelopp.

Förvaltningens funktioner blir direkt underställd skolchef. Funktionerna ingår i ledningsgrupp 
tillsammans med rektorer. Samtliga kommer att ha ett rapporterings och uppföljningsansvar 
till utbildningsnämnden.

/ Kent Ylvesson, Skolchef

Yrkanden:

Lina Lindman, vf, yrkar på återremiss på punkt 3, förslag om att påbörja rekrytering av 
förvaltningsfunktion.

 Ordförande Mikael Johansson, s, yrkar på att nämnden godkänner punkt 3.

Beslutsgång: 

Ordförande frågar om frågan i punkt 3 ska avgöras idag. Omröstning avgörs med 4 röster av 
7 möjliga för att avgöras idag.
 Ordförande finner att frågan i punkt 3 ska avgöras idag.

Ordförande finner att nämnden godkänner förslaget i punkt 3 med 4 röster av 7 möjliga.

Beslut
1. Godkänna förändring av rektorsorganisation VUX/Gymnasiet så att biträdande rektor för 
vuxenutbildningen blir rektor för vuxenutbildningen.
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2. Föreslagen lösning av tillförordnad rektor vid Fränstaskolan godkänns och nämnden 
noterar att den innebär en temporär minskning av förvaltningens kapacitet.

3. Godkänna förslaget om att utöka skolförvaltningen genom rekrytering med en tjänst 
100%, för att möta dagens krav.

Reservation

avseende punkt 3, förslag om att utöka skolförvaltningen för att möta dagens krav lämnas 
av Lina Lindman, vf, Carl-Olof Svensson, kd, Tony Jensén, sd.  Skriftlig reservation lämnas 
innan justering.

Beslutsunderlag
 Information förändring i rektorsorg
 Reservation utbildningsnämnden 2021-02-17 § 9

Paragrafen är justerad
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Reservation i utbildningsnämnden 2021-02-17 § 9 

”Organisationsförändring 3 – Påbörja rekrytering av förvaltningsfunktion ”  

Detta är inget ärende som vi i nämnden haft på dagordningen tidigare.  Allt underlag vi fått 

innan mötet är den korta text som finns i kallelsen. 

Därifrån framgår det ej om man sett över alternativa lösningar för delar av arbetsuppgifterna, 

det framgår inte om vad som inom den stora arbetsbördan är lagstadgade uppgifter och vad 

som är andra uppgifter. Finns det andra vägar att gå än att anställa? Skulle det kunna räcka 

med en deltidstjänst om man kan göra vissa andra omstruktureringar i var arbetsuppgifterna 

ligger? Hur ser risk- och konsekvensanalysen ut? Dessa och fler frågor hade vi önskat svar på 

innan beslut, varför vi yrkade på återremiss.  

Viss muntlig information, som att man ”tittat mycket på detta”, att ”det borde ha gjorts för 

länge sedan” och att ”arbetsuppgifterna ökat i och med förändringar i det statliga och 

kommunala ansvaret” fick vi vid sittande bord. Men för oss känns det ändå oklart vad det 

innebär och om detta är det enda alternativet till lösning.  

Som minimikrav för att kunna motivera, fatta och ta ansvar över beslut i den här storleken, 

anser vi att frågorna om vad kostnaden beräknas bli, och var pengarna ska tas i från måste 

besvaras, vilket de inte gjorde vare sig i underlagen eller under mötet. Därför reserverar vi oss 

mot beslutet att utöka förvaltningen med en 100% tjänst. 

Lina Lindman, Vår Framtid 

Carl-Olof Svensson, Kristdemokraterna 

Tony Jensén, Sverigedemokraterna  
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§10

Redovisning av systematiskt kvalitetsarbete (UTB 21/7)

Sammanfattning
Redovisning till nämnden av det systematiska kvalitetsarbete i verksamheterna.

Redovisningen i februari innehåller:

 Verksamheternas värdegrundsarbete
 Frånvarostatistik, Bobergsgymnasiet redovisas senare
 Betygssammanställningar och analyser, Bobergsgymnasiet redovisas i mars.
 Sammanställning över tillgången till platser i förskolan och fritidshem
 (Delårsredovisningar från verksamheterna), flyttas till mars
 Uppföljning Kordelia friskola
 Elever inom gymnasiesärskola hos andra huvudmän
 Incidenter

Beslut
Godkänna redovisningen av systematiskt kvalitetsarbete.

Nämnden noterar att verksamheterna gör ett bra arbete med incidenter och att både 
rapportering och åtgärder förbättrats.

Paragrafen är justerad
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§11

Nya program på Bobergsgymnasiet 2021 (UTB 20/68)

Sammanfattning
Per Håkansson, rektor Bobergsgymnasiet, redogjorde för nämnden i juni om förslag på möjlig 
förändring/utökning av programstrukturen vid Bobergsgymnasiet. 

Förslag till utökning av program gällde Bygg- och anläggning samt Fordonsprogrammet. 

Vid dags datum finns totalt 83 förstahandssökande till samtliga program och åk.1 vid 
Bobergsgymnasiet. Procentuellt är det den högsta andelen förstahandsval från kommunens 
åk.9 under 2000-talet för Bobergsgymnasiet. Av dessa är 12 egna elever. Resterande är åk.9 
samt 4 externa sökande från annan kommun. 

Söksiffrorna förändras från dag till dag men prognosen bedöms ändå stabil. I dagsläget finns 
18 förstahandssökande till BA och 7 till FT. Några av dessa elever är elever från 
Bobergsgymnasiets IM-program och några elever saknar fortfarande full behörighet till 
nationellt program. Förhoppningsvis kan enskilda elever bli klar med sin behörighet i åk.9.

/ Kent Ylvesson, Skolchef

Kent informerar också om tänkta lokaler för utbildningarna. 

Tidigare beslut:

Utbildningsnämnden 2020-06-17 § 66. 

 Nämnden ser positivt på skrivelsen och ger rektor klartecken att börja 
marknadsföra de föreslagna nya programmen.

 Nämnden beslutar att hos kommunstyrelsen ansöka om en kostnadstäckning för de 
tre första åren av denna nya satsning.

Beslut
Godkänna att Bobergsgymnasiet kan starta de nya programmen fordon - mek och 
byggprogrammet från höstterminen 2021.

Beslutsunderlag
 Programutökning vid Bobergsgymnasiet läsår 21/22
 §66 UTB Förslag till förändring av programutbud Bobergsgymnasiet läsåret 21/22

Paragrafen är justerad
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§12

Internkontrollplan 2021 (UTB 21/2)

Sammanfattning
Risk- och väsentlighetsanalys – Identifierade risker inför beslut om internkontrollplan 2021

Varje nämnd/styrelse ska årligen genomföra en risk- och väsentlighetsanalys och upprätta en 
internkontrollplan. Resultatet av risk- och väsentlighetsanalysen utgör grunden för 
internkontrollplanen.

Syftet med internkontroll är att uppnå effektivitet och säkerhet i organisationen i frågor som 
rör verksamhet, ekonomi och personal.

Internkontrollplanen fastställs av respektive nämnd/styrelse inför varje nytt år och delges 
kommunstyrelsen och revisionen. Väsentlighet och risk är utgångspunkten vid val av 
kontrollmoment, fel som kan tänkas uppstå och som kan medföra stor skada och det är en 
påtaglig risk för att den ska kunna inträffa.

Utbildningsförvaltningen har genomfört en riskinventering inför beslut om 
internkontrollplan 2021. Under områdena ekonomi, personal och verksamhet har ett antal 
risker identifierats. Risk- och väsentlighetsanalysen innehåller sannolikhet, konsekvens och 
riskvärde.

Underlaget ligger som grund inför upprättande av internkontrollplan 2021.

/ Kent Ylvesson, Skolchef

Koncernövergripande kontrollpunkter är referenstagning och personuppgiftshantering.

Kommunstyrelsen har 2020-12-15 § 241 fattat beslut om koncernövergripande risker som 
ska följas upp 2021:

1. Rekrytering och personuppgiftshantering är koncernövergripande risker som 
styrelse, nämnder och bolag ska följa upp och rapportera under 2021.

Beslut
Nämnden godkänner de föreslagna kontrollpunkterna i riskinventeringen.

Internkontrollplan med tidsatta aktiviteter presenteras vid ett kommande nämndsmöte.
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Beslutsunderlag
 §241 KS Internkontroll med riskinventering för styrelse och nämnder 2021
 Förslag till Internkontrollplan 2021 - Risk och konsekvensanalys
 Riktlinjer för Ånge kommuns  internkontroll

Paragrafen är justerad
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§13

Inrätta arbetsutskott i utbildningsnämnden (UTB 20/104)

Sammanfattning
Ordförande föreslår att ett arbetsutskott inrättas för utbildningsnämnden. Arbetsutskottet 
bereder ärenden till nämnden och ger förslag till beslut. Arbetsutskottet består av 
ordförande, vice ordförande och en ledamot från oppositionen. Arbetsutskottets möte hålls i 
samband med beredning inför nämnden och innebär inte något ytterligare möte för 
ledamöterna.

Utse ersättare till arbetsutskottet. Ersättare utses senare.

Yrkanden:

Ordförande yrkar på att arbetsutskott införs efter sommaren

Lina Lindman yrkar på att inte införa arbetsutskott utan förbättra rutiner vid 
ärendeberedning

Ordförande ställer proposition på yrkandena.

Fyra av sju röstar för att inrätta ett arbetsutskott i utbildningsnämnden.

Ordförande finner att nämnden ska införa arbetsutskott.

Beslut
Utbildningsnämnden inför arbetsutskott efter sommaren.

Reservation

Lina Lindman, vf, Carl-Olof Svensson, kd, och Tony Jensén, sd reserverar sig mot förslaget. 
Skriftlig reservation lämnas innan justering.

Beslutsunderlag
 Yttrande återinföra arbesutskott
 Reservation i utbildningsnämnden 2021-02-17 § 13

Paragrafen är justerad
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Reservation i utbildningsnämnden 2021-02-17 § 13, ”Inrättande 
av arbetsutskott” 

 

I utbildningsnämnden behöver struktur och tydlighet förbättras!  

 

Elin Rapp, kanslichef, skrev ett yttrande angående utbildningsnämndens önskemål om utskott, 

som var underlag till ärendet i KSAU::s kallelse 2021-01-19, ärende 17. Ärendet utgick från 

ärendelistan på grund av utbildningsnämnden inte behöver inhämta KS godkännande för att 

inrätta ett arbetsutskott, utan förfogar över den möjligheten själva. Yttrandet fanns inte med 

som underlag till den aktuella punkten i Utbildningsnämnden, men undertecknad fick på annat 

sätt ta del av yttrandet på morgonen den aktuella dagen för nämndens beslut. Rapp skriver 

bland annat: 

”Från kommunstyrelsens förvaltning finns en viss tvekan till om föreslagna åtgärd leder till 

önskad effekt.”  

”..En ny politisk organisation ska införas 2023, med ambitionen att effektivisera och göra en 

tydlig organisation där det är möjligt. Förberedelserna för att genomföra detta är inte långt 

borta i tiden. Alltså ligger den långsiktiga lösningen inte åt riktningen med utökad 

administration kring beslutsinstanser.” 

”Nämnden har inte utrett de ekonomiska effekterna för den utökade politiska hanteringen i 

nämnden. Men kostnaden är troligtvis inte så stor för ersättningar för förtroendevalda, utan 

mer av administrativa merarbeten. Om ett utskott skulle bidra till ökad tydlighet i 

ärendegången kan en något högre kostnad vara motiverad.” 

 
Till skillnad från ordförandens underlag som presenterades för nämnden finns i det underlag 

som kanslichefen gjort en tydlig konsekvensbeskrivning där man sett över vad det kan 

innebära med införande av arbetsutskott i utbildningsnämnden. Där framkommer bland 

annat:  

”..En första risk och konsekvensanalys kring införande av utskott i utbildningsnämnden: 

· Förlängd handläggningstid för ärenden, ca två veckor. 

· Utökad tid för administrativ hantering av sammanträde, ärendehantering, 

mötesförberedelser och efterarbete. 

· Tydligheten i ärendegången kommer inte att öka automatiskt för att ett arbetsutskott 

inrättas. Andra ändringar i rutiner behöver ändå göras. 

· Risk för utebliven önskad effekt men mer administration. 

Alternativt förslag från kommunstyrelsens förvaltning: 

I samarbete kan vi ta fram arbetssätt som stärker tydligheten. Utveckla de befintliga 

beredningsmötena. 

Till exempel kan beredningsmöten stärkas med hjälp av anteckningar för själva beredningen, 

tydligare krav på färdiga underlag innan ärenden sätts på ärendelistan till nämnden mm. 
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En tydlighet i ärenden kan skapas genom att förvaltningen skriver underlag och förslag till 

beslut till ärendeberedning. Om ärendeberedningen godkänner underlaget tas det till 

nämndsmöte, annars får det återgå till fortsatt handläggning. Om nämnden anser att det är 

svårt att fatta beslut på liggande underlag kan nämnden återremittera ärendet för 

kompletteringar. På så vis kan de ärenden som redan är tydliga få en snabb och enkel 

behandling, De ärenden som är mer komplexa tillåts ta längre tid, men utan att otydligheter 

uppstår på grund av bristande underlag eller oklarheter i beslutsgången.” 

 

Den största bristen gällande struktur, tydlighet och ordning upplever vi under själva mötet i 

utbildningsnämnden. Det saknas tydlighet i mötesordningen, vilken som är den aktuella 

punkten och det hoppas mellan punkterna, utan att beslut fattats samt är ordföranden på väg 

att avsluta mötet för dagen innan alla punkter är beslutade. Förslag till beslut som lämnats av 

ledamot på mötet formuleras inte i sin helhet. Ordförande presenterar sitt eget förslag först 

och ställer inte förslagen mot varandra, man får inte möjlighet att ta ställning till båda 

alternativen. 

Detta är några av fler exempel på vad som behöver åtgärdas och förtydligas i arbetsgången. 

Ett inrättande av arbetsutskott löser knappast dessa strukturella problem. Av kanslichefens 

yttrande framgår också att det finns risker och nackdelar med att införa ett arbetsutskott. 

Bland annat att handläggning av enklare ärenden kompliceras samtidigt som det inte är säkert 

eller ens troligt att önskad effekt gällande strukturförbättring och tydlighet uppnås. Av dessa 

anledningar väljer vi att reservera oss mot beslutet gällande att införa ett arbetsutskott i 

utbildningsnämnden.  
 

Lina Lindman, Vår Framtid 

Carl-Olof Svensson, Kristdemokraterna 

Tony Jensén, Sverigedemokraterna  
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§14

Förslag till svar på revisionsrapport Uppföljng av granskningar 2016-
2018 (UTB 20/100)

Sammanfattning
Kommunrevisorerna har via KPMG gjort en uppföljning av granskningar gjorda 2016-2018.
Utbildningsnämnden ska besvara två rekommenderade åtgärder i uppföljningen.
 
Avsnitt 4.1.1 Bedömning avseende Granskning av beslut i styrelse och nämnder. 
”Vi rekommenderar att rutinerna för att utbilda nyvalda ledamöter ses över och att utvärdering 
av styrelse och nämnders arbeten formaliseras så att det sker minst en gång per 
mandatperiod.”
 
Förslag till svar:
Vid mandatperiodens början får alla ledamöter en utbildning om nämndens 
verksamhetsområden, lagrum och uppdrag. Ledamöter har även rätt att ta ut dagar för 
arbetsplatsbesök och vidareutbildning.
För nya ledamöter (och befintliga också) finns information för politiker på hemsidan som 
berör mötesrutiner, arvoden, med mera. De får också information från ordförande, 
förvaltningschef och nämndsekreterare när de påbörjar sin tjänstgöring i nämnden. Sedan 
löpande utbildning med förklaringar i samband med att ärenden behandlas i nämnden för nya 
ledamöter och repetition för övriga ledamöter. Det finns ingen fastlagd rutin eller checklista.
Ett löpande förbättringsarbete sker vid behov i nämnden. Utbildningsnämnden överväger om 
det behövs en formell utvärdering av nämndens arbete. Nämnden avvaktar om 
kommunstyrelsen ger riktlinjer.
 
Avsnitt 5.3.1 Granskning av införandet av dataskyddsförordningen
”Vi rekommenderar styrelse och nämnder att säkerställa att arbetet med den nya rutinen för 
uppföljning och rapportering färdigställs.”
Förslag till svar:
Handlingsplan med checklista som togs fram i samband med att GDPR infördes gäller. 
Handlingsplanen är uppbyggd med information kring åtta insatsområden med aktiviteter som 
behöver genomföras. Flera av aktiviteterna i planen är redan helt eller delvis slutförda men 
finns med för att tydliggöra kraven på anpassningar.
Respektive förvaltningschef och VD i bolagen ansvarar, med stöd av verksamhetschefer och 
enhetschefer, för att aktiviteterna i handlingsplanen följs upp och rapporteras till 
personuppgiftsansvariga och till dataskyddsombudet.
Till handlingsplanen finns en checklista som underlättar för förvaltningarna att dokumentera 
och rapportera status för de aktiviteter som genomförs.
Checklistan med aktiviteter ska redovisas till nämnden, som är personuppgiftsansvarig.
Uppdatering av checklistan kommer att göras.
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Beslut
Anta förslag till svar på revisorernas rapport och delge revisorerna. 

Expedieras till 
Kommunrevisorerna

Paragrafen är justerad
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§15

Uppföljning av kommunalt aktivitetsansvar för unga (KAA) (UTB 21/10)

Sammanfattning
Kommunen har ansvar för unga 16-19 år som inte går ett nationellt program på gymnasiet. 
Det kallas kommunalt aktivitetsansvar (KAA) och omfattar ungdomar som är folkbokförda i 
kommunen. I Ånge har Utvecklingsenheten ansvar för att följa upp om den unga av någon 
anledning valt bort gymnasieskolan och i dagsläget inte har någon sysselsättning. Målet med 
uppföljningen är att motivera till återgång till studier.

Redovisning av kommunalt aktivitetsansvar i december 2020.

Beslut
Godkänna redovisningen av kommunalt aktivitetsansvar för december 2020.

Beslutsunderlag
 KAA december 2020

Paragrafen är justerad
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§16

Uppföljning av tidigare beslut (UTB 21/9)

Sammanfattning
Utbildningsnämnden gör en uppföljning av de beslut som nämnden tagit 6 månader tidigare. 
Ärenden som bedöms angelägna att följa upp rapporteras av ansvarig handläggare i 
nämnden.

Nämnden hade inget möte i augusti.

Beslut
Inget beslut följs upp av nämnden.

Paragrafen är justerad
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§17

Redovisning av delegeringsbeslut (UTB 21/12)

Sammanfattning
Nämnden kan delegera beslutanderätten i de ärenden eller grupper av ärenden som 
nämnden önskar, inom ramen för sitt uppdrag och enligt vad kommunallagen tillåter.

Beslut som fattas med stöd av delegering ska anmälas till nämnden.

Skolchefens beslut:

2021-01-11: Beslut om att bedriva partiell/växelvis fjärr eller distansutbildning åk 7-9

2021-01-21: Beslut om att bedriva partiell/växelvis fjärr eller distansutbildning åk 7-9

2021-01-28: Beslut om att bedriva partiell/växelvis fjärr eller distansutbildning åk 7-9

2021-02-04: Beslut om ansökan om tilläggsbelopp

Beslut
Godkänna redovisningen av delegeringsbeslut.

Paragrafen är justerad
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§18

Rapport från ledamöter och ersättare (UTB 21/11)

Sammanfattning
Rapport från ledamöter och ersättare.

Ordförande Mikael Johansson informerar om uppföljning från en inspektion som 
arbetsmiljöverket genomförde 2019. Kontrollen genomfördes inom förskolan.

Beslut
Tacka för informationen.

Paragrafen är justerad
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§19

Övriga frågor (UTB 21/13)

Sammanfattning
Ledamöter och ersättare ställer frågor om utbildningsnämndens verksamhet.

Beslut
Inga övriga frågor ställs.

Paragrafen är justerad
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§20

Delgivning av inkomna handlingar

Sammanfattning
Nämnden delges inkomna handlingar.

Beslut
Notera informationen.

Anmälningar
 UTB 21/15-2  Skolverket har beräknat bidrag per kommun
 UTB 21/18-1  Revisionsrapport, Grundskolans måluppfyllelse
 UTB 21/4-1  Information. Bidragsramar för maxtaxa och kvalitetssäkrande 

åtgärder 2021
 UTB 21/15-3  Beslut Tillfällig förstärkning av statligt stöd till skolväsendet 2021 

”skolmiljarden”

Paragrafen är justerad
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